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KOMMUNSTYRELSEN  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2023-01-30  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     

 

Plats och tid Svedala kommunhus, Naverlönnsalen, måndag 30 januari 2023 kl 13:30-16:20, 
ajourneras kl 14:55-15:10 

Beslutande Ledamöter 

Se närvarolista på sida 2 

  

Övriga närvarande Se närvarolista på sida 2 

Justerare Linda Allansson Wester 

Justeringens plats och datum Protokollet justeras med digital signering, 2023-02-01 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

Se sista sidan i protokollet för signatur 

Paragrafer §§ 8-25 

 Kristina Larsen  

 Ordförande 

Se sista sidan i protokollet för signatur  

 Erik Stoy  

 Justerare 

Se sista sidan i protokollet för signatur  

 Linda Allansson Wester  
 
 Anslagsbevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum 2023-01-30 

Anslaget sätts upp 2023-02-02 Anslaget till och med 2023-02-23 

Förvaringsplats för protokollet Svedala kommun, kanslienheten 
 

Underskrift 

Se sista sidan i protokollet för signatur  

 Kristina Larsen  
 Utdragsbestyrkande  
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Närvarolista 

Beslutande  

Ledamöter 

Erik Stoy (M), Ordförande 
Per Mattsson (M) 
Linda Allansson Wester (M) 
Sara Ripa (C), 1:a vice ordförande 
Ambjörn Hardenstedt (S), 2:e vice ordförande 
Hellen Boij-Ljungdell (S) 
Torbjörn Sköld (S) 
Peter Henriksson (ÄS) 
Ronny Johnsson (SD) 
Tobias Ström (SD) 
Peter Frost Jensen (SD) 

Ersättare 

Hans Järvestam (M) 
Peter Jansson (M) 
Björn Wennerlund (KD) 
Birgitta Delring (BP) 
Gull-Britt Jönsson (S) 
Therese Wallin (MP) 
Mats Bentmar (ÄS) 
Caroline Gullstrand (SD) 
Magnus Lilja (SD) 

Övriga närvarande (tjänstepersoner) 

Kommundirektör Johan Lundgren 
Utredare Kristina Larsen  
Stabschef Teresa Fridell 
Ekonomi- och utvecklingschef Boris Blumenfeld  
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M Moderaterna BP Barapartiet 

S Socialdemokraterna MP Miljöpartiet 

SD Sverigedemokraterna C Centerpartiet 

L Liberalerna V Vänsterpartiet 

ÄS Älska Svedala KD Kristdemokraterna 
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§ 8  

Tekniska ramar för Budget 2024 med ram 2025-
2026 för Svedala kommun 

Dnr 2023-000010  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att Befolkningsprognosen 2023 (2022-2037) för Svedala kommun ligger till 
grund för beräkningar av tekniska ramar, 

att fastställa fördelningsnyckeltal för verksamheterna, förskola, grundskola, 
gymnasieskola och äldreomsorg för budget 2024 med flerårsplan 2025 och 
2026, enligt i ärendet redovisat förslag, 

att godkänna tekniska ramar för budget 2024 med flerårsplan 2025-2026, 

att inriktningen för årets budgetprocess ska vara oförändrad skattesats,  

att inriktningen för investeringsvolymen för taxefinansierad verksamhet ska 
baseras på en totalram enligt beräkningsprinciper framtagna i 
investeringspolicyn, 

att inriktningen för investeringsvolymen för skattefinansierad verksamhet ska 
begränsas till att självfinansieringsgraden av nettoinvesteringar under en 
rullande treårsperiod ej ska understiga 100 % inklusive VA-anläggningar, 

att inriktningen för resultatet före extraordinära poster i relation till 
verksamhetens kostnader minst ska uppgå till 2 % under rullande treårsperiod, 
samt  

att initialt ha ett resultat på minst +5 miljoner kronor i budget 2024.  

Kommunstyrelsen beslutar 

att uppdra åt kommunledningen att ta fram anvisningar för budget 2024 med 
flerårsplan 2025-2026. 

Sammanfattning av ärendet 
Tekniska ramar för 2024 är en uppräkning av 2023 års reviderade budget 
fastställd i kommunfullmäktige 7 december 2022. Ramarna har räknats upp 
med justerade fördelningsnyckeltal baserad på ny befolkningsprognos av 
Statisticon för volymbaserade verksamheter, SKR:s skatteprognos per 2022-
12-15 (Cirkulär 22:54), politiskt fattade beslut efter fastställd budget, kända 
omvärldsfaktorer och förväntad pris- och löneuppräkning kommande år.  

Tekniska ramar är det första beslutssteget i budgetarbetet för budget 2024 med 
flerårsplan. Från kommunledningskontoret föreligger förslag till 
kommunfullmäktige avseende befolkningsprognos, fördelningsnyckeltal och 
tekniska ramar. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet 2023-01-18 och föreslår 
kommunstyrelsen besluta enligt ovanstående.  

Föredragande är ekonomi- och utvecklingschef Boris Blumenfeld. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse av ekonomi- och utvecklingschef Boris Blumenfeld, daterad 
2023-01-25 

Protokollsutdrag Ksau 2023-01-18 § 2  

Befolkningsprognos, Kommunrapport för Svedala kommun 2023 (2022-2037) 

Presentation kommunstyrelsen 2023-01-23 av ekonomi- och utvecklingschef 

Beslut skickas till 
Ekonomi- och utvecklingschef  
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§ 9  

Utredning om möjlighet till generellt 
betalningsanstånd för vissa kommunala tjänster 

Dnr 2023-000014  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att ha tagit del av informationen, samt  

att ge kommunstyrelsens arbetsutskott i uppdrag att fatta beslut i ärendet 
senast onsdag 8 februari 2023.      

Sammanfattning av ärendet 
Hushållens kostnader har ökat kraftigt beroende på bland annat höga el- och 
livsmedelspriser. Elkostnaderna förväntas vara särskilt höga under årets första 
månader, samtidigt som utbetalning av elprisstöd ännu inte skett. 
Kommunstyrelsens ordförande har av denna anledning gett kommundirektören 
och stabschefen i uppdrag att utreda möjligheten till generellt betalningsanstånd 
för vissa kommunala tjänster.  

Stabschefen har utrett frågan i samråd med berörda verksamheter.  

Utredningen belyser frågan om och bestämmelser kring betalningsanstånd för 
vissa kommunala tjänster. Om tre månader för fakturor som rör avgifter för 
förskola, fritidshem och omsorg kan ges efter ansökan så att inte hushåll som 
inte önskar eller behöver anstånd ska drabbas av senare problem med 
betalning eller behöva kontakta kommunen för att meddela att de inte önskar 
anstånd. Om betalningsanstånd kan beviljas efter ansökan utan individuell 
prövning.  

Föredragande är stabschefen som presenterar utredningen.     

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om utredningen av stabschefen, daterad 2023-01-26 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2023-01-16, § 7         
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§ 10  

Generella utrymmet i löneöversynen 2023 

Dnr 2022-000307  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att utöver fastställd budget för 2023 bevilja ett tilläggsanslag om 2 500 000 kr 
som till delar ska kompensera för de utökade lönekostnader som uppstår i 
samband med löneöversynen, samt 

att finansieringen sker genom att posten finansiell reserv minskar med 
motsvarande belopp. 

Sammanfattning av ärendet 
Samtliga förbund har pågående avtal. Dock är 2023 års utrymme i Kommunals 
avtal ännu inte fastställt och det finns i dagsläget finns ingen information från 
SKR vad gäller förhandlingarna kring detta utrymme.  

Utifrån avstämning kring löneöversynen 2023 med närliggande kommuner samt 
kompetensförsörjningsutmaningar inom offentlig sektor bedöms att det 
generella utrymmet för 2023 års löneöversyn i Svedala kommun bör ligga på 
2,6 %. Undantag gäller för Kommunals avtalsområde samt de prioriterade 
grupperna fysioterapeuter, arbetsterapeuter och miljöinspektörer. Det 
föreslagna utrymmet utgör ett riktmärke för 2023 års löneöversyn som inte ska 
överstigas men heller inte likställas med ett garanterat utfall.  

För att kompensera nämnderna för kostnader kopplat till löneöversynen 2023 
föreslås ett tilläggsanslag om 2 500 000 kr. Tilläggsanslaget ska till delar 
kompensera för högre lönekostnader kopplat till löneöversynen än vad som 
budgeterats.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet 2023-01-18 och föreslår 
kommunstyrelsen besluta enligt ovanstående.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-01-18 att riktmärket för det 
generella utrymmet i löneöversynen 2023 i Svedala kommun ska utgöra högst 
2,6%. Undantag är Kommunals avtalsområde där utrymmet för 2023 kommer 
att fastställas nationellt och i förhandlingar mellan SKR och Kommunal i början 
på 2023, samt att utöver det generella riktmärket om 2,6% ska ytterligare 500 kr 
per medarbetare tillhörande yrkesgrupperna fysioterapeuter, arbetsterapeuter 
och miljöinspektörer fördelas individuellt och differentierat.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse om generella utrymmet i löneöversynen av HR-chef, daterad 
2023-01-11 

Rapport lönekartläggning Svedala kommun 2022  

Löneanalys Svedala kommun rapport 2022         
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Protokollsutdrag Ksau 2023-01-18 § 5  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens personalutskott 022-12-05 § 24  

Protokollsutdrag kommunstyrelsens personalutskott 2022-11-22 § 21 
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§ 11  

Granskning av detaljplan för Vinninge 26:11, 
Klågerupskolan 

Dnr 2021-000227  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att godkänna förslag till granskningshandling avseende detaljplan för Vinninge 
26:11, Klågerupskolan i Klågerup, Svedala kommun, Skåne län 

att genomförandet av detaljplan för Vinninge 26:11, Klågerupskolan i Klågerup, 
Svedala kommun, Skåne län inte bedöms kunna ge upphov till betydande 
miljöpåverkan enligt MB 6 kap 5–6 §§ och miljöbedömningsförordningen 
(2017:966) 5 §, samt 

att granskning ska ske gällande om detaljplan för Vinninge 26:11, 
Klågerupskolan i Klågerup, Svedala kommun, Skåne län. 

Sammanfattning av ärendet 
Samrådshandlingar, upprättade 2022-03-31, har enligt beslut från 
kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott 2022-04-07 varit på samråd 
för sakägares och övriga berördas granskning under tiden 19 april - 10 maj 
2022, samt remitterats till berörda myndigheter, nämnder med flera. Under 
granskningstiden inkom 15 yttranden, varav 4 från berörda sakägare. 

Berörda bostadsrättshavare, hyresgäster och boende samt övriga intressenter 
har haft möjlighet att delta i ett gemensamt samrådsmöte 2022-04-28, vilket 
hölls i Klågerup skolan. Vid mötet närvarade 19 medborgare samt 
representanter för strategisk planeringsenhet och plan- och exploaterings-
utskottet. Under mötet diskuterades framför allt placering av föreslagen 
skolbyggnad och vilken omgivningspåverkan denna medför. Andra frågor som 
diskuterades var groddjur i närliggande dammar, bevarande av uppvuxna träd 
och övrig vegetation, höjder, vändzon med parkeringsplatser i väster. 

Länsstyrelsens samlade bedömning är att det i samrådsskedet fanns frågor 
som inte var tillräckligt hanterade avseende strandskydd och förorenad mark, 
varför planförslaget skulle kunna komma att prövas utifrån 11 kap. 10–11 §§ 
PBL. Länsstyrelsen efterfrågade även ett ställningstagande kring om fridlysta 
arter kan påverkas av ett genomförande av detaljplanen samt lämnade råd om 
planbestämmelse för hårdgöring.  

Från samrådet inkom erinringar från sakägare gällande trafik, utformning av 
befintlig vändzon, infrastruktur, kulturmiljön samt den nya skolbyggnadens 
placering och dess omgivningspåverkan.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet 2023-01-18 och föreslår 
kommunstyrelsen besluta enligt ovanstående.  
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Ksau 2023-01-18 § 3  

Tjänsteskrivelse av planarkitekt, 10 januari 2023 

Plankarta, 21 december 2022 

Planbeskrivning, 21 december 2022 

Samrådsredogörelse 21 december 2022 

Undersökning om betydande miljöpåverkan, 21 december 2022 

Beslut skickas till 
Enligt PBL 5 kap 11 enligt sändlistan 

Strategisk planeringsenhet 

Planadministratör 
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§ 12  

Försäljning av Värby 61:603 - Galoppområdet, 
Bara Söder 

Dnr 2023-000018  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ingå tilläggsavtal till avsiktsförklaring och 
samverkansavtal i projektet ”Bara Söder”, samt 

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ingå fastighetsöverlåtelseavtal med Bara 
Projekt Malmö AB avseende fastigheten Värby 61:603.  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

att – under förutsättning av att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 
uppdrag att ingå tilläggsavtal till avsiktsförklaring och samverkansavtal i 
projektet ”Bara Söder” – delegera till kommunstyrelsens arbetsutskott att ingå 
avtalet,  

att – under förutsättning av att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 
uppdrag att ingå fastighetsöverlåtelseavtal med Bara Projekt Malmö AB 
avseende fastigheten Värby 61:603 – delegera till kommunstyrelsens 
arbetsutskott att ingå avtalet, samt 

att till kommunfullmäktiges sammanträde komplettera handlingarna med 
avsiktsförklaring och samverkansavtal.      

Sammanfattning av ärendet 
I juni 2018 ingicks en avsiktsförklaring mellan Svedala kommun, Värby 
fastighets AB, PGA of Sweden National AB och Svensk Galopp ideell förening. 
Avsiktsförklaringen följdes av ett samverkansavtal mellan parterna som 
kommunfullmäktige beslutad att ingå den 12 juni 2019.  

Den 26 april 2021 sa Svensk Galopp upp avsiktsförklaringen och 
samverkansavtalet för Bara Söder. Under 2022 ändrades struktur och upplägg 
på genomförandet av galoppanläggningen inom Bara Söder. Svensk Galopp 
avser nu att genom ett hyresavtal hyra galoppanläggningen i Bara Söder av en 
extern intressent. Projektet ”Bara Söder” går därmed in i nästa fas som 
möjliggör att – i enlighet med tidigare beslutad avsiktsförklaring och 
samverkansavtal – förverkliga en hotell-, spa- och konferensanläggning, 
samhällsutveckling med bostadsbebyggelse med mera samt en 
galoppanläggning i Bara Söder.  

Svensk Galopp har presenterat en ny intressent – Bara Projekt Malmö AB – 
som föreslås efterträda Svensk Galopp i avsiktsförklaring och samverkansavtal 
för att köpa ”galoppområdet” (Värby 61:603) av kommunen i syfte att därefter 
planlägga och uppföra en galoppanläggning. Galoppanläggningen ska slutligen 
upplåtas åt Svensk Galopp genom ett hyresavtal. Avsikten och den 
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gemensamma ambitionen är att inviga en ny galoppanläggning innan utgången 
av 2026 då Svensk Galopps avtal med Jägersro löper ut.  

Tidsramen för att kunna inviga galoppanläggningen i tid är snäv. Bara Projekt 
Malmö AB önskar därför att genomföra vissa tillåtna åtgärder inom den aktuella 
fastigheten redan innan den kommande detaljplanen tagits fram. För att vara 
tillmötesgående till deras önskan att genomföra processerna med tilläggsavtal 
och fastighetsförsäljning så skyndsamt som möjligt föreslår 
kommunförvaltningen att kommunfullmäktige – som inte sammanträder under 
mars månad – möjliggör en delegation av besluten. Ett uppdrag till 
kommunstyrelsen och vidaredelegation till kommunstyrelsens arbetsutskott ger 
samtidigt kommunförvaltningen möjlighet att ta fram kvalitetssäkrade 
avtalsformuleringar som kan godkännas av berörda parter.  

Kommundirektör och strategisk planeringschef är föredragande i ärendet för 
kommunstyrelsen.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse av strategisk planeringschef, daterad 2023-01-22 

Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-01-18, § 4    

Protokollsanteckning 
Therese Wallin (MP) lämnade följande anteckning till protokollet: Miljöpartiet är 
kritiska till utbyggnad av galoppområdet dels eftersom placeringen är illa vald 
med hänsyn till värdefull jordbruksmark och värdefulla naturområden, och dels 
eftersom riskerna för medborgarna förefaller höga. Miljöpartiet efterfrågar större 
transparens avseende aktörer och skrivelser i avtal och är således emot att 
tecknande av avtal ges i delegation till kommunstyrelsens arbetsutskott.  

Beslut skickas till 
Strategisk planeringsenhet 
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§ 13  

Markförvärv Svedala 1:87, Segestrand, Svedala 

Dnr 2023-000003  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

i enlighet med kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskotts beslut 19 
januari 2023 § 1.  

Sammanfattning av ärendet 
I samband med försäljningen av Svedala 1:87 till Wästbygg Projektutveckling i 
Sverige AB, har kommunen accepterat att utföra en sanering av tomten till ca 2 
meters markdjup, vilket har utförts.  

Wästbygg har efter tillträdet av tomten framfört ekonomiskt krav mot kommunen 
för påstådda fel i fastigheten och hävdar att tomten inte har varit byggklar 
såsom utlovat i marköverlåtelseavtalet på grund av kvarvarande föroreningar 
förutom tegel- och betongrester i grunden. Detta har medfört merkostnader och 
försening. 

Segestrands Fastigheter AB (Wästbygg) har 12 juli 2022 lämnat in en 
stämningsansökan mot kommunen vid Ystads tingsrätt.  

Kommunstyrelsen plan- och exploateringsutskott har berett ärendet 2023-01-19 
och förslår kommunstyrelsen besluta enligt plan-och exploateringsutskottets 
beslut 2023-01-19 §1.  

Sekretess gäller för ärendet med hänvisning till 31 kap 17§ i offentlighets- och 
sekretesslagen. Sekretessen gäller så länge som tvisten pågår.    

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott 2023-01-19 
§ 1 Markförvärv Svedala 1:87, Segestrand, Svedala 

Tjänsteskrivelse KS 230105 av Alf Rasmussen, projektchef  

Tjänsteskrivelse TN 2021-10-25 

Tjänsteskrivelse TN 2022-09-16 

Kommunens yttrande till Ystads tingsrätt gm Advokatfirman Lindahl 2022-11-11 

Stämningsansökan Segestrands Fastigheter AB (Wästbygg) 2022-07-12  
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§ 14  

Ändring av VA-taxan 2023 Svedala kommun 

Dnr 2022-000257  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

att besluta höja brukningstaxorna inom VA-taxan med 22 % från och med 2023-
03-01,  

att den fondering av medel som beslutades av kommunfullmäktige 2021-10-27 
§ 99 för byggnation av ett bräddningsmagasin vid det nuvarande 
avloppsreningsverket i Svedala tätort pausas under 2022 och 2023, samt  

att anta förslag till reviderad VA-taxa.  

Reservationer 
Peter Henriksson (ÄS) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Teknisk nämnd framlägger förslag till kommunfullmäktige om att besluta höja 
brukningstaxorna inom VA-taxan med 22 % från och med 2023-03-01, att den 
fondering av medel som beslutades av kommunfullmäktige 2021-10-27 § 99 för 
byggnation av ett bräddningsmagasin vid det nuvarande avloppsreningsverket i 
Svedala tätort pausas under 2022 och 2023, samt att anta förslag till reviderad 
VA-taxa.  

Kommunfullmäktige återremitterade ärendet till teknisk nämnd 2022-12-07 § 
105. Nämnden fick i uppdrag att ta fram en konsekvensbeskrivning som tydligt 
och i detalj beskriver vad det innebär för verksamheten om de planerade 
aktiviteterna som ligger till grund för höjningen inte genomförs. Med andra ord, 
leverera ett tydligt underlag för prioriteringar och beslut.   

En höjning av brukningsavgiften om 22 % föreslås, vilket är 18 procentenheter 
högre än den nivå som låg i plan förra året för 2023. Den föreslagna höjningen 
är inte en höjning av ambitionsnivån utan kopplad till en kraftig kostnadsökning i 
VA-verksamheten under både 2022 och 2023. Vidare finns ett alltmer ökande 
behov av underhåll på ledningsnätet samt ökade driftskostnader på grund av 
läckor, ledningskollapser och inläckage i spillvattennätet.  

De kostnader för 2023 som motiverar höjningen med 22 % är fördelade enligt 
följande: 

- Återställning av underskottet från 2020 på 1 990 tkr (4 % av taxehöjningen) 

- Höjda räntor från 0,7 % till 3,2 % (7 % av taxehöjningen) 

- Ökade avskrivningar till följd av fortsatta investeringar (1 % av taxehöjningen) 

- Pris- och löneökning på befintlig verksamhet (8 % av taxehöjningen) 
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- Ökade kostnader för fler anställda (2 % av taxehöjningen)  

Att inte öka VA-taxan skulle främst innebära att VA-kollektivet inte kan betala de 
kostnader som uppstått till följd av konjunkturen samt att underhållsbehovet 
skulle öka. I verksamhetens kostnader ligger även medräknat att utöka 
personalstyrkan med en VA-ingenjör till 2023. I övrigt är 2022 års kostnader 
uppräknat med 2,3 % och personalkostnaderna med 2,8 %. 

Det planerade bräddningsmagasinet är nödvändigt för att kunna hantera den 
expansion och förtätning som sker i Svedala då spillvattennätet på vissa håll 
nått gränsen för sin kapacitet.  

Bräddningsmagasin används för att kunna hantera tillfälliga toppar i de 
vattenmängder som kommer in till reningsverket vid exempelvis häftiga regn. 
Magasinet behövs också ifall det nedströms i Sege å uppstår behov av att 
vattnet fördröjs i Svedala tätort. Bedömningen är att bräddningsmagasinet 
kostar cirka 20 mnkr. När det gäller själva fonderingen finns det ett krav på att 
åtgärderna ska genomföras inom 10 år från det att medlen börjar fonderas.  

Föreslagen höjning av taxan innebär en kostnadsökning för ett typhus A, en 
normalvilla, med 137 kronor per månad. Svedala kommuns VA-taxa kommer 
även efter föreslagen höjning ligga runt genomsnittet bland VA-taxorna i de 
skånska kommunerna.  

Förvaltningen har uppmärksammat ett behov av ändrad faktureringsrutin. I 
nuvarande rutin baseras en debitering utifrån beräknad förbrukning framåt i 
tiden vilket medför en ökad risk för större återbetalningar på nästkommande 
faktura på grund av för högt beräknad årsförbrukning. Storleken på dessa 
återbetalningar ökar med en högre nivå på brukningstaxan. Utöver risken för 
återbetalningar kan lämplighet i framåtsyftande debitering utifrån beräknad 
konsumerad mängd ifrågasättas. Av dessa skäl behöver § 19 i VA-taxan 
ändras.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Tn 2023-01-19 § 2  

Tjänsteskrivelse av samhällsbyggnadschef Mathias de Maré, daterad 2023-01-
11 

Rapport Beräkningar av intäkter, kostnader samt skuld för VA-kollektivet 2022-
2025 

Protokollsutdrag Kf 2022-12-07 § 105  

Protokollsutdrag Kf 2021-10-27 § 99 

Yrkanden 
Peter Henriksson (ÄS) yrkar att procentsatsen i första besluts-att-satsen ändras 
till 17 % i stället för 22 % som det står i liggande förslag till beslut.  

Ambjörn Hardenstedt (S) yrkar bifall till liggande förslag med instämmande från 
Peter Frost Jensen (SD), Ronny Johnsson (SD) samt Linda Allansson Wester 
(M). 



 

 

16(32) 

KOMMUNSTYRELSEN  PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum: 2023-01-30  

 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

     

 

Beslutsgång 
Ordförande sammanfattar att det finns två förslag till beslut avseende den första 
besluts-attsatsen. Det är dels liggande förslag om höjning med 22 %, dels Peter 
Henriksson (ÄS) yrkande om att förslaget till höjning ska ändras till 17 %. 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
bifaller liggande förslag.  

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut för det två resterande 
besluts-attsatserna och kommunstyrelsen beslutar bifalla liggande förslag.  
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§ 15  

Ansökan inför SommarRock Svedala 2023 

Dnr 2022-000363  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att bevilja Svedala Musikers Unga RockFörening (S.M.U.R.F) bidrag om 50 000 
kronor för evenemanget Sommarrock 2023,  

att utbetala ytterligare 15 000 kronor till S.M.U.R.F. i syfte att bidra till 
merkostnad för finansiering genom checkkredit,  

att – under förutsättning av att kommunfullmäktige ingår borgen för S.M.U.R.F. 
för checkkredit – ingå avtal om partnerskap m.m. med S.M.U.R.F avseende 
SommarRock Svedala 2023, samt 

att delegera till kommunstyrelsens arbetsutskott att fatta övriga eventuella 
erforderliga beslut med anledning av kommunens partnerskap med S.M.U.R.F 
rörande SommarRock Svedala 2023 inklusive borgensåtagandet. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att ingå borgen för Svedala Musikers Unga RockFörening (S.M.U.R.F) för 
checkkredit. Kreditbeloppet är begränsat till 2 miljoner kronor. Checkkredit-tiden 
är begränsad till och med den 30 september 2023, samt 

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att fatta övriga eventuella erforderliga beslut 
med anledning av kommunens borgensåtagande. 

Sammanfattning av ärendet 
Svedala Musikers Unga RockFörening (S.M.U.R.F.) har inkommit med ansökan 
inför arrangemanget av den 34:e upplagan av SommarRock. Ansökan rör bland 
annat bidrag för evenemanget, disponering av lokaler och borgensåtagande för 
att S.M.U.R.F. ska kunna ansöka om och få beviljad checkkredit från Skurups 
Sparbank.  

Trots att SommarRock gått med förlust 2018 och 2019 beslutade 
kommunstyrelsen att ingå avtal om partnerskap inför SommarRock 2020. 
Kommunstyrelsen uttalade samtidigt att inget avtal skulle slutas för 2021 om 
inte evenemanget gick med vinst. På grund av Coronapandemin ställdes 
SommarRock 2020 och 2021 in. Kommunstyrelsen beslutade 17 maj 2021, 
med anledning av det inställda evenemanget 2021, att Svedala kommun skulle 
ingå nytt avtal om partnerskap m.m. med Svedala Musikers Unga 
RockFörening (S.M.U.R.F) avseende SommarRock Svedala 2022 med samma 
förutsättningar och villkor som kommunstyrelsen beslutade om inför 
SommarRock 2020. Den 19 december 2022 fick kommunstyrelsen information 
om SommarRock 2022. Evenemanget hade besöksrekord och gick med vinst, 
vilket innebär att S.M.U.R.F numera har viss buffert. Mot denna bakgrund 
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föreslås kommunstyrelsen bland annat att bevilja bidrag till SommarRock 2023 
samt att föreslå kommunfullmäktige att ingå borgen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet och föreslår 
kommunstyrelsen besluta enligt ovanstående. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Ksau 2023-01-18 § 6  

Tjänsteskrivelse av stabschefen, daterad 2022-12-29 

Förslag till avtal om partnerskap m.m. avseende SommarRock Svedala 2023 

Ansökan från S.M.U.R.F. avseende SommarRock Svedala 2023 

Beslut skickas till 
Skurups sparbank 

S.M.U.R.F. 

Ekonomi- och utvecklingsenhet 

Näringslivsenhet 

Kultur- och fritidsnämnd 

Teknisk nämnd 

Svedab  
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§ 16  

Framtida inriktning för Sysavkoncernen  

Dnr 2022-000246  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att framtidens Sysav är en offensiv regional resurshanteringskoncern som 
erbjuder kommuner, industrier och verksamheter resurshanteringslösningar och 
samarbeten som skapar största möjliga regionala miljö- och samhällsnytta,  

att Sysav tar tydligt helhetsansvar för såväl attraktiva som mindre attraktiva 
resursflöden från såväl kommuner som industri och verksamheter. Sysav visar 
vägen och styr proaktivt mot ökad cirkularitet i samhället, i egen verksamhet 
och i samverkan andra aktörer/samarbetspartners. Fortsatta satsningar på ökad 
materialåtervinning och återbruk är en naturlig del liksom energiåtervinning av 
de resurser som ej kan, bör eller får materialåtervinnas respektive säker deponi 
av de resurser som ej ska återvinnas, samt 

att med den regionala infrastruktur som bolaget har utvecklat har Sysav också 
möjligheten att bidra till ett bättre klimatavtryck i Europa genom 
omhändertagande av utsorterade brännbara avfallsrester i högeffektiv modern 
energiåtervinning, vilken också kan möjliggöra en ökad lokal elproduktion. 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att även besluta att Sysavs 
framtida inriktning som ”en offensiv resurshanteringskoncern som skapar 
största möjliga regionala miljö- och samhällsnytta och även stärker den lokala 
energiproduktionen” innebär: 

att via respektive bolag fortsatt erbjuda sina tjänster och utveckla samarbeten 
med såväl ägarkommuner som andra regionala kommuner, industrier och 
verksamheter,  

att offensivt och proaktivt verka för en utveckling och ökad andel cirkulära 
affärer inom främst utökad resurs- och materialhantering och 
materialåtervinning respektive en påtagligt ökad andel återbruk samt 
förberedelse för återbruk,  

att långsiktigt utveckla och förstärka den regionala energiförsörjningen, primärt 
genom energiåtervinning ur utsorterade avfallsrester som inte kan återvinnas 
på bättre sätt och aktivt arbeta för att Sysavs energiåtervinningsverksamhet år 
2030 ska vara klimatpositiv genom att bland annat minska plastinnehåll i 
inkommande avfallsrestflöden samt eventuellt realisera en anläggning för 
infångning och lagring av koldioxid, CCS, eller andra framtida tekniska 
lösningar, 

att sträva mot att upprätthålla den regionala värmeförsörjningen, om möjligt 
genom livstidsförlängning av befintliga äldre pannor eller, om rätt förutsättningar 
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finns, investering i ny avfallsförbränningsanläggning som ersätter äldre 
avfallspannor,  

att om möjligt öka elproduktionen i befintliga energiåtervinningsanläggningar 
samt också vara berett att i samarbete med ägarkommunerna realisera 
elproduktion ur andra energikällor som kan bidra till att stärka elbalansen i 
ägarkommunernas region, 

att erbjuda ägarkommunerna utförande av de uppgifter som ligger inom ramen 
för det kommunala ansvar som åligger kommunerna, exempelvis insamling av 
avfall,  

att sträva efter att alla regionala resursflöden, såväl ekonomiskt attraktiva som 
mindre attraktiva, tas om hand på bästa sätt, vilket är ett av ägarnas ändamål 
med ägandet av Sysav, samt 

att såväl ekonomiska som andra risker ska vara hanterbara i meningen att de 
inte allvarligt ska kunna hota koncernens ekonomiska hållbarhet eller förtroende 
hos olika intressenter. 

Sammanfattning av ärendet 
Svedala kommun är delägare i Sydskånes avfallsaktiebolag (Sysav). Mellan 
Sysavs ägarkommuner finns ett konsortialavtal som gäller till och med 2025 och 
som förlängs med fem år i sänder om det inte sägs upp av någon av 
delägarkommunerna senast två år före avtalstidens slut.   

Sysavs ägarsamråd beslutade 26 maj 2021 att tillsätta ett framtidsråd med en 
representant per ägarkommun. Syftet var att i ägarkretsen uppnå en brett 
förankrad syn på Sysavs framtida inriktning. Framtidsrådet har i konsensus tagit 
fram förslag till ställningstagande om Sysavs framtida inriktning som bland 
annat innebär att ägarna föreslås att inte säga upp nu gällande konsortialavtal. I 
förslaget till ställningstagande fastslås också att framtidens Sysav är en offensiv 
regional resurshanteringskoncern som erbjuder kommuner, industrier och 
verksamheter resurshanteringslösningar och samarbeten som skapar största 
möjliga regionala miljö- och samhällsnytta. 

Förslaget till ställningstagande behöver behandlas i respektive ägarkommun 
innan slutligt beslut fattas vid ordinarie ägarsamråd i maj 2023.        

Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet 2023-01-18 och föreslår 
kommunstyrelsen besluta enligt ovanstående. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag Ksau 2023-01-18 § 8  

Tjänsteskrivelse av stabschefen, daterad 2022-12-30 

Komplettering av utsänt underlag – Framtida inriktning för Sysavkoncernen, 
daterad 5 december 2022 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2022-11-21, § 167 

Presentation – Framtida inriktning för Sysav, daterad 2022-11-21 
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Följebrev, underlag för beslut i Sysavs ägarkommuner, daterad 26 september 
2022 

Sysavkoncernens framtida inriktning och konsortialavtal – underlag för beslut i 
Sysavs ägarkommuner  

Förslag till framtida inriktning för Sysavkoncernen (Bilaga 1), daterad 30 augusti 
2022    
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§ 17  

Redovisning av partistöd 2021 samt utbetalning 
av partistöd 2023 

Dnr 2022-000138  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta  

att för 2023 utbetala följande belopp i grund- och mandatstöd till de lokala 
partiorganisationerna i Svedala kommun: 

• 155 800 kronor till Sverigedemokraterna 

• 145 100 kronor till Moderaterna 

• 134 400 kronor till Socialdemokraterna 

•  59 500 kronor till Älska Svedala  

•  48 800 kronor till Centerpartiet 

•  48 800 kronor till Kristdemokraterna  

•  48 800 kronor till Barapartiet 

•  38 100 kronor till Miljöpartiet de gröna 

•  38 100 kronor till Vänsterpartiet  

•  38 100 kronor till Liberalerna, samt  

att påminna de politiska partierna att senast 30 juni 2023 lämna redovisning för 
hur partistödet använts under 2022 enligt det som anges i Regler för partistöd 
samt partiföreträdararvode (Svedala kommuns författningssamling). 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen får enligt 4 kap. 29 § kommunallagen utdela partistöd till de partier 
som är representerade i kommunfullmäktige. Partistödet ska användas för att 
stärka partiernas ställning i den kommunala demokratin. Partistödet ska enligt 
av fullmäktige antagna regler utbetalas senast 31 mars varje år efter beslut av 
fullmäktige. 

Enligt 5 § regler om partistöd samt partiföreträdararvode ska en mottagare av 
partistöd senast 30 juni årligen lämna en skriftlig redovisning med 
granskningsintyg som visar att partistödet har använts för det ändamål som 
anges i 4 kap. 29 § kommunallagen. Om sådan redovisning inte lämnats in ska 
partistöd för nästkommande år inte utbetalas. Samtliga av de partier som erhöll 
partistöd för 2021 har inkommit med redovisning. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet 2023-01-18 och föreslår 
kommunstyrelsen besluta enligt ovanstående. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag 2023-01-18 § 9  

Redovisning av partistöd 2021, Moderaterna 

Redovisning av partistöd 2021, Liberalerna 

Redovisning av partistöd 2021, Barapartiet 

Redovisning av partistöd 2021, Miljöpartiet 

Redovisning av partistöd 2021, Vänsterpartiet 

Redovisning av partistöd 2021, Centerpartiet  

Redovisning av partistöd 2021, Socialdemokraterna  

Redovisning av partistöd 2021, Älska Svedala 

Redovisning av partistöd 2021, Kristdemokraterna 

Redovisning av partistöd 2021, Sverigedemokraterna 

Tjänsteskrivelse av stabschefen, daterad 2022-12-29 
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§ 18  

Pensionsförvaltning per siste december 2022 

Dnr 2022-000038  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga informationen till handlingarna och pensionsförvaltningen för 
december 2022 och redovisningen för hela året, samt  

att arbetsutskottet föreslår att arbetsutskottet handlägger ärendet om 
pensionsförvaltning för de månatliga redovisningarna under 2023 och att 
kommunstyrelsen fortsättningsvis tar del av handlingen i Meddelande och 
skrivelser. Årsredovisningen för pensionsförvaltningen presenteras som 
beslutsärende för kommunstyrelsen. 

Sammanfattning av ärendet 
Ekonomienheten framlägger rapport för pensionsförvaltningen för december 
2022. Portföljrapport per siste december 2022. 

I den nya organisationen för kommunstyrelsens utskott föreslår kanslienheten 
att detta ärende får en annan ärendegång i och med att kommunstyrelsen fått 
ett eget arbetsutskott.  

Förslaget är att arbetsutskottet följer pensionsförvaltningens utveckling under 
året, det vill säga att det blir ett ärende vid varje månatlig rapport till 
arbetsutskottet. Kommunstyrelsen har det som ärende vid en gång per år och 
då vid den årliga redovisningen.  

Om något skulle hända under året med pensionsförvaltningen är det fritt för 
arbetsutskottet att be kommunstyrelsen handlägga ärendet. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har berett ärendet 2023-01-18 och föreslår 
kommunstyrelsen besluta enligt ovanstående. 

Handlingar i ärendet 
Portföljrapport Agenta om pensionsförvaltningen i december 2022 

Protokollsutdrag 2023-01-18 § 10  

Beslut skickas till 
Ekonomi- och utvecklingschef 
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§ 19  

Val av representant till styrelsen i Sydvatten AB 

Dnr 2022-000348  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att utse Erik Stoy (M) som Svedala kommuns representant i Sydvattens 
styrelse. 

Sammanfattning av ärendet 
Svedala kommun ska utse en representant som kan nomineras till uppdrag i 
Sydvattens styrelse. Sydvatten AB är ett kommunägt företag som producerar 
dricksvatten till 17 kommuner i västra Skåne. Bolaget bildades 1966 och är i 
dag en av Sveriges största dricksvattenproducenter. 

Sydvatten bedriver en kommunal verksamhet på uppdrag av kommunerna. 
Bolaget lyder under såväl kommunallagen som lagen om allmänna 
vattentjänster vilket bland annat innebär att bolaget inte får ”gå med vinst”. 
Sydvatten får därmed inte dela ut vinster till sina ägare och har därmed inget 
vinstintresse. Maximal samhällsnytta så effektivt som möjligt är uppdraget. 

Yrkanden 
Sara Ripa (C) nominerar Erik Stoy (M) som representant till styrelsen i 
Sydvatten AB.   

Beslutsgång 
Ordförande sammanfattar att det finns ett förslag till beslut, vilket är att välja 
Erik Stoy (M) som kommunstyrelsens representant till styrelsen i Sydvatten AB 
och ordförande konstaterar att kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Beslut skickas till 
Valda 

Sydvatten AB 
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§ 20  

Val till ombud - Föreningen Energikontor Syd 

Dnr 2023-000023  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att för perioden 2023-2026 utse kommunens representanter i föreningsstämma 
för Föreningen Energikontor Syd enligt följande:  

 

Ombud 

Sara Ripa (C),   

 

Ersättare för ombud  

Ambjörn Hardenstedt (S). 

Sammanfattning av ärendet 
För mandatperioden 2023–2026 har varje medlemskommun rätt att utse ett (1) 
ombud 

med en (1) ersättare. Kommande ordinarie föreningsstämma för Föreningen 
Energikontor Syd genomförs troligen mars 2023, vid stämma har varje medlem 
en röst. Röstning får ske genom ombud. 

Vem kan vara ombud? Vissa medlemmar utser en politiker som ombud och en 
del utser en 

tjänsteperson – som till exempel kommunchef/direktör eller annan position. 

Kommunstyrelsen avstår att nominera en ledamot till Förenings- och 
bolagsstyrelse. Ingående målsättning avseende fördelning (samma ledamöter i 
bolag och förening) och spritt mellan kommuner och regioner (Blekinge 2 
ledamöter, Kalmar 2 ledamöter, Kronoberg 2 ledamöter samt Skåne 3 
ledamöter) Föreningen: minst 5, högst 9 suppleanter.  

Handlingar i ärendet 
Följebrev - Val till ombud - Föreningen Energikontor Syd 1 

Föreningen Energikontor Syd - val av ombud   

Yrkanden 
Erik Stoy (M) nominerar Sara Ripa (C) som ombud. 

Torbjörn Sköld (S) nominerar Ambjörn Hardenstedt (S) som ersättare för 
ombud.  
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Beslutsgång 
Ordförande sammanfattar att det finns ett förslag till beslut till val av ombud och 
ersättare för ombud och konstaterar att kommunstyrelsen bifaller liggande 
förslag.  

Beslut skickas till 
Valda 

Energikontor Syd AB 
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§ 21  

Val av ledamot och ersättare i Flygrådet vid 
Malmö Airport 

Dnr 2022-000351  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att för perioden 2023-2026 utse kommunens representanter i Flygrådet vid 
Malmö Airport enligt följande:  

 

Ledamot 

Erik Stoy (M),  

 

Ersättare 

Ambjörn Hardenstedt (S). 

Sammanfattning av ärendet 
Malmö Airport (Sturups flygplats) är Sveriges tredje största flygplats och en stor 
arbetsplats med cirka 900 anställda uppdelat på sextio företag. På flygplatsen 
finns även en start- och landningsplatta för helikopter. Flygplatsen drivs av 
Swedavia, som är ett aktiebolag med statligt ägandeskap. 

Malmö Airport har ett flygråd och kommunstyrelsen har idag att utse en ledamot 
och en ersättare till Flygrådet.  

Yrkanden 
Sara Ripa (C) nominerar Erik Stoy (M) som ledamot i Flygrådet. 

Torbjörn Sköld (S) nominerar Ambjörn Hardenstedt (S) som ersättare i 
Flygrådet.  

Beslutsgång 
Ordförande sammanfattar att det finns ett förslag till beslut i nomineringarna till 
Flygrådet och konstaterar att kommunstyrelsen bifaller liggande förslag. 

Beslut skickas till 
Valda 

Swedavia Malmö Airport 
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§ 22  

Anmälan om delegationsbeslut 

Dnr 2022-000365  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

att ha tagit del av informationen om fattade delegationsbeslut och att lägga den 
till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har delegerat viss beslutanderätt till kommunstyrelsens 
utskott, ordförande och tjänstepersoner. Delegaterna finns i kommunstyrelsens 
delegationsförteckning, beslutad 2022-06-27 § 111, som gäller från 2022-07-01, 
samt 2022-12-19 § 189, som gäller från 2023-01-01. Gällande 
delegationsbesluten som återrapporter har några fattats under årets sista 
månad 2022 och några på innevarande år 2023.  

Beslut fattat genom delegation ska anmälas till kommunstyrelsen. Anmälan 
innebär inte att kommunstyrelsen kan ompröva eller fastställer besluten, utan 
ger möjligheten att överklaga besluten och för att delegationsbesluten ska 
kunna vinna laga kraft.   

Redovisning av delegationsbeslut med upplysning av diarienummer (dnr) och 
ärenderubrik:  

dnr 2022-198 Parkeringstillstånd för rörelsehindrad 

dnr 2022-253 Parkeringstillstånd för rörelsehindrad 

dnr 2022-275 Parkeringstillstånd för rörelsehindrad 

dnr 2022-288 Parkeringstillstånd för rörelsehindrad 

dnr 2022-291 Parkeringstillstånd för rörelsehindrad 

dnr 2022-333 Parkeringstillstånd för rörelsehindrad 

dnr 2022-365 Pensionsbeslut  

dnr 2022-365 Pensionsbeslut  

dnr 2022-216 Utseende av beslutsattestanter  

dnr 2022-365 Beslut om tillförordnad socialchef vid semester  

dnr 2022-365 Beslut om tillförordnad samhällsbyggnadschef vid semester 

dnr 2022-365 Beslut om tillförordnad kommundirektör vid semester    

Handlingar i ärendet 
Sammanställning av delegationsbeslut, daterad 2023-01-23  

Delegationsbeslut att utse beslutsattestanter för kommunledning               
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§ 23  

Meddelande och skrivelser 

Dnr 2022-000359  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att ha tagit del av informationen.  

Sammanfattning av ärendet 
Post till kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
a) Teknisk nämnd, Protokollsutdrag 2022-12-06 § 132 Namnsättning Svansjön, 
Bara Backar 

b) Teknisk nämnd, Protokollsutdrag Tn 2022-12-06 § 131 Namnsättning vägar 
Börringekloster 1:56, Delstorp 

c) Teknisk nämnd, Protokollsutdrag Tn 2022-12-06 § 130 Namnsättning 
förlängning av Postgatan i Bara 

d) Sydvästskånes Grundvattenkommitté (SSGK), Skrivelse om förslag till ny 
kostnadsmodell 2022-12-21 inklusive bilagorna 1 och 2 

e) Sydvatten, styrelseprotokoll nr 314, 2022-12-21 

f) Kommunassurans Syd Försäkrings AB, Info- och Nyhetsbrev nr 2 2022  

g) Kommunstyrelsens plan- och expolateringsutskott (Plex), Protokollsutdrag 
2022-12-19 § 31 Plex' sammanträdesdatum 2023 

h) Kommunstyrelsens arbetsutskott (Ksau), Protokollsutdrag 2023-01-18 § 11 
Ksaus Sammanträdesplan 2023. 
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§ 24  

Svedala kommuns arbete med anledning av det 
förändrade omvärldsläget - kriget i Ukraina 

Dnr 2022-000058  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att ha tagit del av informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommundirektör Johan Lundgren redogör för kommunens arbete och uppdrag 
till följd av kriget i Ukraina.  

Allt som vi har beslutat beställa har kommit. Arbetet rullar på.  

Antalet flyktingar anländer i förväntad takt och får boenden.  

Fröhuset används numera som förskola.  
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§ 25  

Rapporter och anmälningar 

  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att ha tagit del av informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Ordförande, Erik Stoy (M) redogör för ärenden av intresse från 
kommunstyrelsens arbetsutskottsmöte 2023-01-18, samt plan- och 
exploateringsutskottets möte 2023-01-19.  

 

Kommundirektör Johan Lundgren informerade om två personalärenden:  

Idag har kommunens nya bygg- och miljöchef Malin Thell börjat sin tjänst i 
kommunen och på onsdag återvänder vår kommunikationschef Louise Sandell 
från sin tjänstledighet. 

 

 


